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PREDWIET; Odgovor na poslanicko pitanje

Poslanik gospodin Aleksandar Damjanovid, postavio je ministarki ekonomije sljedece

Poslanicko pitanje

"Kakve su posledice odustajanja od izgradnje toplane u Pljevljima, i kada se moze ocekivati da
se realizuje topiifikacija Pljevaija i na ta] nadin, istovremeno, zapocne rjesavanje vellkih problema,
odnosno zagadenja vazduha u Pljevljima?"

Odgovor:

U cilju pronalazenja rjesenja za sto efikasnije rjesavanje problema zagadenja Pljevaija kroz
reallzacuju projekta topllflkaclje MInlstarstvo ekonomije je u prethodnom perlodu sprovelo niz
aktlvnosti, u saradnji sa EPCG I Opstinom Pljevlja. Kroz realizaciju projekta rekonstrukcije
posfojece'g bloka TE Pljevlja predvldene su odredene aktlvnosti kako bl se sama TE Pljevlja
Iskorlstlla kao toplotnl Izvor za grijanje grada Pljevaija, odnosno predvideno je oduzimanje toplote
iz sistema turbine, Izmjenjivaci toplote, pumpna stanica.

Vlada Cme Gore u kontinuitetu salje jasnu poruku da je njeno opredjeljenje odrziv razvoj koji prije
svega podrazumijeva odgovoran odnos prema zivotnoj sredini, I valorizaciju resursa u skladu sa
najvisim ekoloskim standardima - u Interesu danaSnje. all i buducih generacija I tu se slazemo u
ocjeni da je projekat topllfikaclje nesto Sto ce u velikoj mjeri uticati na smanjenje zagadenja
vaduha u Pljevljima.

Sprovodedi osnovne principe poiitike Vlade Crne Gore, Ministarstvo ekonomije je kroz intezivnu
komunikaciju sa EPCG dosio do rjesenja kojim bi TE Pljevlja obezbjedila potrebne kolicine toplote
za konzum Grada Pljevaija, oduzimanjem pare sa turbinskog agregata TE i izrada Izmjenjivaca
toplote u ciiju zagrijavanja vode potrebne za snabdijevanje potrosaca toplotom u sklopu kojeg je
pumpno postrojenje za transport tople vode od TE do potrosaca u zoni Grada Pljevaija. EPGG se
takode obavezala finanslrati izgradnju toplovoda do krajnje lokacije u Pljevljima.

Dakie. osim rekonstrukcije TE Pljevlja vrijedne oko 54 miliona eura. obaveza EPCGa je
finansiranje toplovoda u iznosu od oko 2,5 miliona (tadnu vrijednost cemo znati nakon izrade
projektene dokumentacije)

Kroz dosadasnje aktivnosti znacajno je Istaci da je zavrseno otvaranje ponuda po javnom pozivu
za izbor izvodjaca radova za ekoiosku rekonstrukciju postojeceg bloka TE 'Pijevija i ocekuje se



potpisivanie ugovora sa prvorangiranim ponudacem do kraja godine. Nakon toga u roku od 6
mjeseci planirana je izrada i revizija glavnog projekte ekoloske rekonstrukcije u okviru kcjeg je
obuhvacen i dio koji se odnosi na projekat toplifikacije grade.

Mogudnost fazne realizacije projekta ekoloske rekonstrukcije TE Pijevija, stvara prostor da vec u
privm fazama budu izvedeni radovi na onome sto je potreba za kreiranje baznog i rezervnog
izvora za toplifikaciju. Paraleino s tim odvijace se radovi na izgradnji magistralnog toplovoda zbog
eega ocekujem da sve aktivnosti budu zavrsene 2021. godine.
Iz ovoga mozete vidjeti da odustajanje od ideje izgradnje gradske stanice na biomasu uopste
nede negativno uticati na projekat topiifikaclje. Naprotiv! Novae koji je Opstina opredijeliia za ovu
godinu, u iznosu od 850.000 €. iskorsitde se za aktivnosti koje ce dati puni smisao kompletom
projektu topiifikacije - rijec je o projektima energetske efikasnosti koji ce smanjiti potrebu za
enerqetima. a povedati komfor boravka u prostorijama. Ministarstvo ekonomije ce i u torn
segmetnu dati punu podrsku projektima koje de reaiizovati Op§tina Pijevija i Uprava javnih radova.
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